
 

 

 

רז הילמן, סמנכ"ל יבוא  -הנגשת מידע בנושאי תקינה
 מכס ותקינה בלשכת המסחר

 
קיימת בפועל רק בתקנים בתחום החשמל  התחרות בבדיקות היבואכיום, 

כל בדיקות היבוא יהיו  2021עד מרץ  והאלקטרוניקה וגם שם לא בכל התקנים.

במקומות בהם יהיה צורך של יבואנים  ואנו מקווים כיפתוחות לתחרות על הנייר 

הפלטפורמה  במעבדה שתתחרה במכון, יהיו מי שירימו את הכפפה ויצטרפו לתחרות.

התחרותית שהושמה עם הרפורמה בתקינה מאפשרת את זה ואף הניעה את מכון 

במקביל אנו שומעים על שביעות רצון התקנים לשפר את ההתנהלות מול לקוחותיו. 

 מעבדות פרטיות.מיבואנים שפנו ל

 

אם  .שימוש באישורי מעבדות מחו"ללאפשרות לעשות  לצד זאת, יש להיות ערניים

היצרן מחזיק בתעודות בדיקה של התקן שאומץ בישראל ממעבדה בינ"ל שהמעבדות 

עשוי להקל גם השיקודם הסכם כזה,  יש לפנות ולבקש –אינן קשורות בהסכם עמן 

 בעלויות וגם בלוחות הזמנים.

 

במקביל נעשו פעולות רבות להנגשת המידע לציבור לגבי תקנים, הרשמיות שלהם, 

קבוצות התקינה ועוד. במצגת המצורפת עשינו הדמיה של איסוף מידע מהרשת בדבר 

דרישות תקינה למוצר, באופן שעשוי לסייע לכם לשפר את ההיכרות שלכם עם 

 ידכם.דרישות התקינה הרלוונטיות למוצרים המיובאים על 

נו פועלים כל העת מול משרד הכלכלה ומול מכון התקנים כדי לשפר את הנגשת א

  המידע לציבור.

 

ו מעבירים בצורה נמרבית המידע זמין ברשת ובנוסף אכפי שניתן לראות במצגת, 

לכל יבואן ויצרן יש . שוטפת עדכונים רבים הקשורים בתקינה וברגולציה אחרת

לות על המוצרים שלו, להיכנס לעדכונים הקשורים אחריות להבין את הדרישות הח

 בתקינה זו, להבין את המשמעויות ולהציף קשיים ככל שיש בשלב מוקדם ככל שניתן.

 



בעקבות הרפורמה יש פחות ניסיונות ליצר דרישות ייחודיות לישראל ואנו פועלים על 

והערנות מנת להסיר דרישות בעייתיות, אבל כאמור, חשובה לנו מאד המעורבות 

 שלכם כדי להצליח.

פידבק על משמעות דרישה כחסם יבוא ועל תקופות מעבר לקבל מכם לנו חשוב 

בהקשר הזה כבר הגענו להסכמות עקרוניות עם הממונה  .שנדרשות כהערכות לשינוי

על התקינה על חשיבות מתן תקופת מעבר והוא הנחה בהתאם את המהנדסים שלו 

. עובדה זו יחד עם שיתוף פעולה והתייחסויות מכם ואת אגף התקינה במכון התקנים

  עשויות לחסוך בעתיד קשיים רבים שנוצרו ללא צורך בשנים האחרונות.

 

שיטת האכיפה בישראל, גם לאחר הרפורמה היא מחמירה ומגבילה מאד ביחס 

למדינות מפותחות ובהן אירופה, שם לא מקובל ביחס למרבית המוצרים לבצע אכיפה 

  חוקיות היבוא בהליך היבוא.של דרישות 

חשוב להבין שהתנהלות מקצועית ורצינית מצד יבואנים ומשווקים מסייעת לנו 

בפעילות להסרת חסמי יבוא ולשינוי שיטת האכיפה בהליך היבוא לדומה יותר 

  למקובל במדינות המפותחות.

לדרישות שמירת המסמכים למצהירים בקבוצת תקינה יש לתת תשומת לב מיוחדת 

להצהיר זה מאד קל, אבל ההצהרה צריכה להיות גם נכונה וגם מבוססת על  .3

  מסמכים כנדרש על פי נהלי הממונה על התקינה.

 

 




